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 آراء الردود/الموقف التوصية
 يمتقلللدملللن أجلللل ستواصلللل جلللمر سلللليمالم اوللللود المبذوللللة  علما   بها أحيط  (1)١-١٠٠

جميللللا تقاريرهللللا المتللللعلرة قيمللللا يتفيللللل   قللللو  ا   للللالم   
قبللللل اا  لللللما  إلى أ  ، وذللللل  ال للللنواع الفيلمللللر المقبللللللة

 .صكوك دولية إضاقية لحقو  ا   الم أو التصدي  عليلا
 .1-100جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  تكرر علما   بها أحيط  (2)٢-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (3)٣-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (4)٤-١٠٠
 .1-100التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  علما   بها أحيط  (5)٥-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (6)٦-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (7)٧-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (8)٨-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (9)٩-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (10)١٠-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (11)١١-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (12)١٢-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (13)١٣-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (14)١٤-١٠٠
 .1-100تفيليقلا على التوصية تكرر جمر سليمالم  علما   بها أحيط  (15)١٥-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (16)١٦-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (17)١٧-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (18)١٨-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (19)١٩-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (20)٢٠-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (21)٢١-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (22)٢٢-١٠٠
 .1-100تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على التوصية  علما   بها أحيط  (23)٢٣-١٠٠
 .ستلتم  جمر سليمالم بالتصدي   مقبولة (24)٢٤-١٠٠
 .24-100التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على   مقبولة (25)٢٥-١٠٠
 .24-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (26)٢٦-١٠٠
 .24-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (27)٢٧-١٠٠
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 24-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (28)٢٨-١٠٠
 .1-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (29)٢٩-١٠٠
 .1-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (30)٣٠-١٠٠
 .1-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (31)٣١-١٠٠
 .1-100التوصية  تفيليقلا على تكرر جمر سليمالم علما   بها أحيط  (32)٣٢-١٠٠
 .1-100 التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (33)٣٣-١٠٠
 .1-100 التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (34)٣٤-١٠٠
 .1-100 التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (35)٣٥-١٠٠
 .1-100 التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (36)٣٦-١٠٠
 .1-100 التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (37)٣٧-١٠٠
 .1-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (38)٣٨-١٠٠
 .1-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (39)٣٩-١٠٠
علللى وضللا إزللار  ملل   ستواصللل جللمر سللليمالم الفيمللل علما   بها أحيط  (40)٤٠-١٠٠

جميللللا موازنيلللللا قبللللل لتنظلللليم ململلللاورة وزنيللللة تلمللللمل 
 .اعتماد دستور اتحاد  جديد

 1-100التوصليت   سليمالم تفيليقللا عللىتكرر جمر  علما   بها أحيط  (41)٤١-١٠٠
 .40-100و

ترصللللد و ارة المللللرأة واللمللللباو والسرللللل و لللل ولم الأسللللرة   مقبولة (42)٤٢-١٠٠
حاليللا ا صلل حاع التلمللريفيية وال ياسللية اللل  ت للسلا 

 .بها الحكومة لكرالة تنريذ هذه التوصية
 1997 اون ية لفيا  جمر سليمالم بلمعلم قا ولم  محا ي  مقبولة (43)٤٣-١٠٠

ق لللللايا  ت لللللاو  جميلللللاوت س.أسلللللا  اولللللن بلللللالتمييم عللللللى
 .المسلوبة اللمروط مادامت ت تو  ن ية   وجاهتلااو

ع   عمليللا ه التوصلليةهللذ راعللاةتلتللم  جللمر سللليمالم م  مقبولة (44)٤٤-١٠٠
 لا.قوا ين إص ح

و ارة اللم ولم الخارجية والتجلارة الخارجيلة بالفيملل تلتم    مقبولة (45)٤٥-١٠٠
 .ما جميا اولاع المفينية لتنريذ هذه التوصية

تلتللم  جللمر سللليمالم بالفيمللل مللا اولللاع المفينيللة بلمللعلم   مقبولة (46)٤٦-١٠٠
الخيللللللاراع المتاحللللللة   لمللللللاء م س للللللة وزنيللللللة لحقللللللو  

 .ا   الم أو ما  ابهلا
 .46-100 التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (47)٤٧-١٠٠
 .46-100التوصية  تفيليقلا علىتعكيد تكرر جمر سليمالم   مقبولة (48)٤٨-١٠٠
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 .46-100التوصية  تفيليقلا علىتعكيد تكرر جمر سليمالم   مقبولة (49)٤٩-١٠٠
 .46-100 التوصية علىتفيليقلا تعكيد تكرر جمر سليمالم   مقبولة (50)٥٠-١٠٠
 .46-100التوصية  تفيليقلا علىتعكيد تكرر جمر سليمالم   مقبولة (51)٥١-١٠٠
اسللللتراتيجيتلا ا ةائيللللة  أزلقللللت جللللمر سللللليمالم ملللل لرا    مقبولة (52)٥٢-١٠٠

وهللللللت اسللللللتراتيجية ، 2035-2016 الوزنيللللللة للرللللللترة
 بلللرام  ت لللمنت لللاملة زويللللة الأجلللل وواسلللفية النسلللا  

إدماج جلدول أعملال ب ت مح جلالأومتوسسة  زويلة
 .حقو  ا   الم

لسللللة اسللللتراتيجية وزنيللللة وضللللا تلتللللم  جللللمر سللللليمالم ب  مقبولة (53)٥٣-١٠٠
لحقو  ا   الم   ال نواع الخمس القادمة وسلتفيمل 

 .ما اولاع المفينية من أجل ذل 
 .سياسللة جديللدة  دارة المفيو للة أزلقللت الحكومللة ملل لرا    مقبولة (54)٥٤-١٠٠

اولللللاع تمويللللل تقدملللل  وسي للللاعد ذللللل    رصللللد أ  
إ لماء آلية وزنيلة  الرامية إلى ةلسة الحكوم دعمالمانحة ل

ء بإ لمللللا بنللللاء عللللى التماملللللاللرصلللد وا بلللل ب والمتابفيلللة، 
 .ال نواع الخمس المقبلة تل  الآلية   غ ولم

علن  اللمل ولم الخارجيلة والتجلارة الخارجيلة  ستفيمل و ارة  مقبولة (55)٥٥-١٠٠
 وضلاالفيامة من أجل تي ير  اعكثب ما و ارة الخدم

القسلا   لرائدة  مجال حقو  ا   الم  تدريبيبر ام  
 .الفيا  ل ل ال نواع الخمس المقبلة

 ارة المللرأة واللمللباو والسرللل و لل ولم الأسللرة،قللدمت و    مقبولة (56)٥٦-١٠٠
ململرو   ،و ارة الصحة والخدماع السبية باا تراك ما

، و راء قا ولم يتفيل  برعاية السرل والأسرة إلى مجلس الل
 اللجنة ال ياسية.  قيد  ظر وهو حاليا  

بجللمر سللليمالم الفيقوبللة البد يللة    المدرسلل يحظللر دليللل   مقبولة (57)٥٧-١٠٠
المللدار . وقللد  صللت الصلليعة المراجفيللة لململلرو  قللا ولم 

أحلللللد يلملللللجا و التفيلللللليم عللللللى إةلللللاء الفيقوبلللللة البد يلللللة. 
اعتملاد عللى  أي لا    قا ولم رعاية السرل والأسرة احكأ

 لة. عاد يةتعديبأساليب 
 .57-100التوصية  علىتكرر جمر سليمالم تفيليقلا  علما   بها أحيط  (58)٥٨-١٠٠
 هللذه التوصللية تنللدرج ضللمن ت حللج جللمر سللليمالم ألم علما   بها أحيط  (59)٥٩-١٠٠

مت إلى الدولللللللة   الم حظللللللاع د  التوصللللللياع اللللللل  ق لللللل
الختاميلة للجنلة المفينيلة بالق لاء عللى التمييلم ضلد الملرأة 

 . أق ل ال بل لتنريذها تلتم  بإيجادو 
 .59-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على علما   بها أحيط  (60)٦٠-١٠٠
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راجفيلللت جلللمر سلللليمالم قلللا ولم الفيقوبلللاع الخلللا  بهلللا   مقبولة (61)٦١-١٠٠

 .لمفياوة هذه الم علة
 2014قلا ولم جلمر سلليمالم لحمايلة الأسلرة لفيلا   ع     مقبولة (62)٦٢-١٠٠

اللللللللل  سللللللللتتكلف الللللللللو اراع الحكوميللللللللة ذاع الصلللللللللة 
 .بالتصد  للفينف القائم على  و  اونس

 جديللللدا   ا  قا و لللل 2015  عللللا  ت جللللمر سللللليمالم سلللن    مقبولة (63)٦٣-١٠٠
للجللرائم اون للية يلعللت أحكللا  القللا ولم اونللائت الحللا  

ويلللللنو قلللللا ولم الهجلللللرة  .المتفيلقلللللة بلللللاورائم الأل قيلللللة
تكلرر و  .عللى الفيقوبلاع المتصللة باا لار 2012 لفيا 

 .59-100التوصية  جمر سليمالم تفيليقلا على
 62-100 التوصيت  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (64)٦٤-١٠٠

 . 63-100و
 .63-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (65)٦٥-١٠٠
 .63-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (66)٦٦-١٠٠
 .63-100 التوصية تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (67)٦٧-١٠٠
سللللللتكرل جللللللمر سللللللليمالم وضللللللا اسللللللتراتيجية لمفياوللللللة  علما   بها أحيط  (68)٦٨-١٠٠

 .   التقرير ةالح اس توياعالمح
الم لللعلة   ال لللنواع ر جلللمر سللليمالم   هلللذه ظلللقللد تن علما   بها أحيط  (69)٦٩-١٠٠

 .الخمس المقبلة
 .جللللمر سللللليمالم سياسللللة التفيللللليم الأساسللللت ا للللاي فيتمللللدت  مقبولة (70)٧٠-١٠٠

تلوقير يلمال وملا  .مراجفية ملمرو  قا ولم التفيلليم ويجر  حاليا  
 .أما  تنريذ هذا القا ولم التمويل والموارد يلمكل عائقا  

سلللليمالم سياسللة الم لللاواة بللل  اون للل    تنرللذ جلللمر   مقبولة (71)٧١-١٠٠
، لمفياوللة هللذه الم للعلة التفيللليم وسياسللة التفيللليم اللمللامل

 . 70-100 التوصية علىوتكرر تفيليقاتها 
 .1-100التوصية  تفيليقلا علىتعكيد تكرر جمر سليمالم  علما   بها أحيط  (72)٧٢-١٠٠
 .24-100التوصية  تفيليقلا علىتكرار جمر سليمالم  ودت  مقبولة (73)٧٣-١٠٠
 .24-100التوصية  تفيليقلا علىتكرار تود جمر سليمالم   مقبولة (74)٧٤-١٠٠
 .24-100التوصية  تكرر جمر سليمالم تفيليقلا على  مقبولة (75)٧٥-١٠٠
ملللللا تفيملللللل الحكوملللللة وا تمفيلللللاع المحليلللللة علللللن كثلللللب  علما   بها أحيط  (76)٧٦-١٠٠

اللملللللركاع النلمللللللسة   الصللللللناعاع الحرجيللللللة ل للللللمالم 
 .احترا  حقو  ا   الم والحقو  البيئية
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تنرللللذ جللللمر سللللليمالم تللللدابير التكيللللف والت ريللللف مللللن  علما   بها أحيط  (77)٧٧-١٠٠

مفياولة ق لايا  قلل  تلتلم أجل التصلد  لتعلير المنلاو، و 
 لم.وإعادة توزين ال كالم

 سريلللل الجللللمر سللللليمالم لارزللللة   د مجلللللس الللللو راء أي لللل  مقبولة (78)٧٨-١٠٠
لخرللا اا بفياثللاع الناجمللة عللن  المبللادرة المفيللم ةب المتفيلقللة

 ااضلللللس   ويجلللللر  حاليلللللا  إ اللللللة العابلللللاع وتلللللدهورها. 
 .المنصو  عليلا   المبادرة التجاروع لمسة التوعية و ب

Notes 

1 Continue efforts taken towards the ratification of international human rights instruments and 

harmonization of national legislation (Morocco).  
2 Consider signing and ratifying those international human rights instruments to which it is not yet a 

party to (Argentina).  
3 Ratify and implement all major international human rights treaties (Slovenia). 
4 Ratify and accede to the international treaties to which it is not yet a party (Iraq). 
5 Sign and ratify the International Covenant on Civil and Political Rights and the Convention against 

Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment, in line with 

recommendation accepted in the first UPR cycle (Brazil). 
6 Consider ratifying the International Covenant on Civil and Political Rights and its Optional Protocols 

(Ghana). 
7 Consider ratifying the International Covenant on Civil and Political Rights (Italy, Republic of Korea, 

Philippines). 
8 Continue and step up its efforts in the ratification of or accession to ICCPR (Indonesia); Redouble its 

efforts for the ratification of the International Covenant on Civil and Political Rights (Chile). 
9 Complete its international commitments by ratifying on a priority basis the International Covenant on 

Civil and Political Rights (France). 
10 Continue its efforts to complete the accession to the relevant instruments such as the International 

Covenant on Civil and Political Rights (Mexico). 
11 Ratify the International Covenant on Civil and Political Rights (Portugal, Algeria, Montenegro). 
12 Consider ratifying the Second Optional Protocol to the International Covenant on Civil and Political 

Rights (Italy). 
13 Ratify the Second Optional Protocol to the International Covenant on Civil and Political Rights 

(Portugal, Australia). 
14 Consider ratifying the Convention against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment 

or Punishment (Republic of Korea, Ghana, Philippines). 
15 Continue and step up its efforts in the ratification or accession of the Convention against Torture 

(Indonesia). 
16 Continue its efforts to complete the accession to the relevant instruments such as the Convention 

against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment (Mexico). 
17 Intensify its efforts to ratify the Convention against Torture and other Cruel, Inhuman or Degrading 

Treatment or Punishment (Denmark); Redouble its efforts for the ratification of the Convention 

against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment (Chile). 
18 Ratify the Convention against Torture, and Other Cruel, Inhuman and Degrading Treatment or 

Punishment (Portugal, Montenegro). 
19 Ratify the Convention against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or 

Punishment, that it has already signed (France); Ratify the core human rights instruments, including 

the Convention against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment 

(Sierra Leone). 
20 Consider ratifying the International Convention on the Protection of the Rights of All Migrant 

Workers and Members of Their Families (Ghana, Philippines). 



A/HRC/32/14/Add.1 

7 GE.16-10446 

21 Continue its efforts to improve measures to promote and protect the rights of migrant workers in the 

country, including to consider accession of the International Convention on the Rights of All Migrant 

Workers and members of their families (Indonesia). 
22 Continue its efforts to complete the accession to the relevant instruments such as the International 

Convention on the Protection of the Rights of All Migrant Workers and Members of Their Families 

(Mexico); Redouble its efforts for the ratification of the International Convention on the Protection of 

the Rights of All Migrant Workers and Members of Their Families (Chile). 
23 Ratify the core human rights instruments, including the International Convention on the Protection of 

the Rights of All Migrant Workers and Members of Their Families (Sierra Leone). 
24 Consider ratifying the Convention on the Rights of Persons with Disabilities (Republic of Korea, 

Philippines) and its Optional Protocol (Ghana). 
25 Continue its efforts to complete the accession to the relevant instruments such as the International 

Convention on the Rights of Persons with Disabilities and its Protocol (Mexico). 
26 Take further measures to ensure persons with disabilities enjoy their rights, in particular by ratifying 

the Convention on the Rights of Persons with Disabilities (Algeria). 
27 Sign and ratify the Convention on the Rights of Persons with Disabilities (France).  
28 Ratify the Convention on the Rights of Persons with Disabilities (Slovenia, Panama); Ratify more 

human rights instruments, especially the Convention on the Rights of Persons with Disabilities 

(Israel). 
29 Consider ratifying the International Convention for the Protection of All Persons from Enforced 

Disappearance (Ghana). 
30 Sign and ratify the International Convention for the Protection of All Persons from Enforced 

Disappearance (France). 
31 Ratify the core human rights instruments, including the International Convention for the Protection of 

All Persons from Enforced Disappearance (Sierra Leone); Redouble its efforts for the ratification of 

the International Convention for the Protection of All Persons from Enforced Disappearance (Chile). 
32 Accede to the Convention on the Prevention and Punishment of the Crime of Genocide (Armenia). 
33 Consider ratifying the Rome Statute of the International Criminal Court (Ghana); Take concrete steps 

towards acceding/ratifying the Rome Statute of the International Criminal Court (Cyprus). 
34 Ratify the Rome Statute and fully align its national legislation with its provisions (Portugal). 
35 Ratify the Rome Statute of the International Criminal Court (Canada, New Zealand). 
36 Ratify the Rome Statute of the International Criminal Court and accede to the Agreement on 

Privileges and Immunities of the Court (Estonia). 
37 Sign and ratify the Arms Trade Treaty (New Zealand). 
38 Ratify the Palermo Protocol (Panama). 
39 Ratify ILO Conventions Nos. 169 and 189 (Benin). 
40 Accelerate the process of adopting a new federal Constitution (Philippines). 
41 Include in the new Federal Constitution provisions on equality and non-discrimination between man 

and woman, in line with articles 1 and 2 of the Convention on the Elimination of All Forms of 

Discrimination against Women (Paraguay). 
42 Repeal all legislation incompatible with the principle of equality and non-discrimination, including 

provisions of customary law, as recommended by the Committee on the Elimination of 

Discrimination against Women (Slovenia). 
43 Ensure that those laws related to acquisition, transmission, conserving and loss of nationality are in 

line with the principle of non-discrimination (Paraguay). 
44 Ensure that national laws are in line with international human rights standards (Philippines). 
45 Continue to promote and protect the fundamental freedoms and human rights of all its citizens 

(Nigeria). 
46 Take steps to establish an independent national human rights institution (New Zealand). 
47 Hasten the process of establishing the National Human Rights Commission in line with the proposal 

of the 2014 draft Constitution (Nigeria). 
48 Take all the necessary measures to establish an Independent National Human Rights Institution with 

“A”statusinaccordancewiththeParisPrinciples.(Portugal) 
49 Mandate the Office of the Ombudsman or another entity to receive and address complaints by women 

about discrimination (Canada). 
50 Establish and set up a national human rights institution in conformity with the Paris Principles 

(Chile). 
51 IncreasethemandatesofexistinginstitutionssuchastheOmbudsman’sOfficeandtheLeadership
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Code Commission, to address human rights issues (Jamaica). 
52 Incorporate human rights and the needs for their implementation and funding in its National 

Development Strategy (Cuba). 
53 Further enhance its measures for the promotion and protection of human rights through, among 

others, developing a comprehensive human rights national action plan (Indonesia). 
54 Strengthen the national follow-up systems for monitoring international recommendations, taking 

necessary measures for coordinating such systems and provide them with the necessary financial 

resources in order to fulfil their objectives (Paraguay). 
55 Consider developing a broad programme on human rights which includes training and capacity-

building for the public sector (Egypt). 
56 Step up policies to protect children in order to eliminate violence against girls and boys, as well as 

combating child labour (Mexico). 
57 End all forms of corporal punishment of children in all settings, including in the home and in schools, 

by enforcing its prohibition, as previously recommended (Slovenia). 
58 Prohibit corporal punishment of children in all settings, including in the home (Estonia). 
59 Abolish customary laws and practices that establish child marriage and also the payment of a bride 

price (Panama). 
60 Combat early marriage and the practice of bride price in line with what was said by the Special 

Rapporteur on violence against women, its causes and consequences (Spain). 
61 Reform the Penal Code with a provision encompassing the definition and criminalisation of all forms 

of sexual violence, including rape (Sierra Leone). 
62 Allocate the necessary human, technical and financial resources to the police services, at both local 

and national levels so that they can address all complaints of violence against women (Switzerland). 
63 Implement measures to punish traffickers and prevent child prostitution and forced marriage 

(Australia). 
64 Enforce fully recently introduced legislation to protect women and girls from gender based violence, 

including prosecutions for individuals suspected of human trafficking (United Kingdom of Great 

Britain and Northern Ireland). 
65 Pass a law to criminalize all forms of human trafficking and ratify the 2000 United Nations 

Trafficking in Persons Protocol (United States of America). 
66 Further strengthen its measures to combat all forms of trafficking in persons and protect and 

rehabilitate its victims (Egypt). 
67 Punish sex tourism and particularly prosecute the sexual exploitation of girls through pornography, 

sexual abuse and rape (Spain). 
68 Disseminate publically the report of its Truth and Reconciliation Commission and implement the 

recommendations it proposed (Switzerland). 
69 Introduce freedom of information legislation in compliance with international standards (Estonia). 
70 Step up efforts to ensure that primary education is compulsory as well as free of charge, and improve 

the capacity of all educational institutions, importantly through the increase of budget allocations 

towards education (Republic of Korea). 
71 Make primary education compulsory, ensuring particularly the inclusion of girls and persons with 

disabilities in the educational system (Spain). 
72 Ratify the United Nations Declaration on the Rights of Indigenous Peoples (Djibouti). 
73 Continue with its efforts to develop a national policy for the benefit of persons with disabilities, 

including the ratification of the Convention on the Rights of Persons with Disabilities (Germany). 
74 Work on improving the physical access for persons with disabilities (Trinidad and Tobago). 
75 Implement measures to ensure the full enjoyment of rights by persons with disabilities, especially 

regarding inclusive education and development (Israel). 
76 Ensure that corporations, particularly those active in the forest industry, respect human and 

environmental rights, based on the Guiding Principles on Business and Human Rights (Switzerland). 
77 Create a permanent national protection group responsible for addressing displacements caused by 

climate change or natural disasters (Djibouti). 
78 Approve the roadmap on the reduction of emissions resulting from deforestation and forest 

degradation, on the role of conservation and sustainable forest management and on the reinforcement 

of forest carbon stocks (Benin). 

    


